
Evaluering BorgerBudget 2021-2022 

8721 Daugård 

Hvordan oplever I arbejdet med BorgerBudgettering 

Tekst + vurdering 1-5 hvor 5 er bedste vurdering 

Vi har en positiv oplevelse ved arbejdet med 

Borgerbudget (BB), og i stil med forrige BB-

proces oplever vi at BB-processen bidrager til, 

at vi i lokalrådet opnår et godt værktøj til at 

komme i dialog med borgerne i vores 

lokalområde. 

Vurdering mellem 1-5:       5 

Hvad har man lokalt fået ud af BorgerBudget processen? 

Svar i tekstform 

Det hjælper vores lokalområde til at 

involvere/engagere andre medborgere som 

normalt ikke er aktive i lokalrådsarbejde. 

Vi oplever, at der gennem processen skabes en 

synlighed for både små og store projekter, som 

borgerne gerne vil arbejde med. 

Vi oplever at BB-processen hjælper til, at flytte 

borgernes idéer fra tanke til handling. 

Vi har samtidig oplevet at BB-processen har 

bidraget til, at engagere både den ældre 

generation og samtidig også den yngre 

generation ned til 3-4. klassetrin på skolen. 

Skaber det flere lokale som deltager i den lokale udvikling? 

Svar i tekstform 

Ja – det oplever vi, og vi ser samtidig at der er 

borgere som dukker op til vores BB-

arrangementer som man måske ikke møder i 

andre sammenhænge. 

Hvor mange flere lokale har deltaget i arbejdet - 

- vurderet tal sættes på 

Det er vanskeligt at sætte præcist tal på, men 

vores vurdering er et sted mellem 80 og 130 

personer, svarende til mellem 8 og 12% af 

byens borger. 

Hvordan vurderer I metoden BorgerBudgettering som 

redskab til at prioritere og fordele midler? 

Svar i tekstform + vurdering 1-5 hvor 5 er bedste vurdering 

Vi ser BB processen som en rigtig fin mulighed 

og et godt værktøj til at prioritere midler, når 

vi snakker om den beløbsstørrelse som har 

været tildelt denne BB-proces. 

Det virker effektivt og overskueligt når folk kan 

mødes og stemme om de enkelte projekter. 

Vurdering mellem 1-5:         5 

Hvordan vurderer I information og støtte fra bestyrelsen 

for Det Fælles Landdistriktsråd igennem processen 

Svar i tekstform + vurdering 1-5 hvor 5 er bedste vurdering 

Vores oplevelse er overvejende positiv, og det 

har hele vejen igennem været muligt at få 

gode råd/vejledning fra vores BB-

kontaktperson, Bent Sørensen 

Vurdering mellem 1-5:        5 



Hvordan vurderer I BorgerBudgettering som et værktøj til 

udvikling af lokalområderne? 

Svar i tekstform + vurdering 1-5 hvor 5 er bedste vurdering 

Vi kan godt forestille os, at BB kan fungerer 

som et værktøj, hvis processen bliver mere 

udbredt og vi får skabt en endnu bredere 

forståelse for den værdi der ligger i 

Borgerbudgettet. 

Det vil dog kræve nogle overvejelser omkring 

den økonomiske ramme i forhold til den 

konkrete udvikling som ønskes i det enkelte 

lokalområde. 

Det vil nok også kræve at lokalområderne 

bliver klædt godt på til at håndtere projekter i 

større sammenhæng, som normalt har været 

varetaget af større organisationer/ledelse 

under eksempelvis det kommunale system.  

Vurdering mellem 1-5:  3 

Har I inspiration til forbedringer/ændringer i de fremtidige 

processer med BorgerBudgettering i Hedensted Kommune 

Svar i tekstform 

Vi kan eksempelvis foreslå, at man arbejder på 

en større synlighed omkring BB-processen, for 

at styrke kendskabet til de værdier som er 

forbundet med BB. 

Vi kan se en stor fordel i at arbejde med 

engagementet blandt de yngre borgere i byen, 

for at skabe en større forståelse for den værdi 

der ligger i, at bidrage til en fin udvikling i 

lokalområdet allerede i de unge år. 

Vi kan foreslå at overveje, hvorledes der kan 

skabes nogle gode redskaber til at hjælpe 

projekterne i gang, efter der har været afholdt 

afstemning. Lidt afhængig af projekternes form 

og størrelse, kan der være behov for, at de 

enkelte projektgrupper får hjælp til at 

gennemføre deres projekter. Det kunne 

tænkes, at eksempelvis lokalrådene havde 

mulighed for at gennemføre en form for 

”efteruddannelse” i forhold til projektledelse 

og vejledning. 

Det kunne samtidig styrke arbejdet i de 

enkelte lokalråd og give et stærkt fundament 

for den fremtidige udvikling. 

Dernæst vil det være en fordel med facilitering 

i starten af processen, inden selve 

afstemningen foregår, hvor de borger, som 

ønsker at bidrage med projektforslag, kan få 

gode råd og vejledning i forbindelse med deres 

projektbeskrivelser. Det ville hjælpe flere 

projektforslag på vej, da vi derved vil minimere 

en evt. usikkerhed for at melde sig på banen, 

som kan opstå hos den enkelte borger. 



Andre Bemærkninger? 

Svar i tekstform 

For nuværende glæder vi os til at se de valgte 

projekter komme til live, og så dukker der 

sikkert nogle andre kommentarer op. 

For nuværende har vi således ikke yderligere at 

tilføje. 

 

 

 

Projekter til afstemning: 

Projektnavn/indhold – 

alle projekter 

Budgetbeløb Afstemningsresultat – nummereret 

• Fast vinterbadebro 

ved Daugård 

Strand 

 

• Mountainbike 

bane rundt om 

tennisbane/hal-

område 

 

• Mere biodiversitet 

for Nordbyfælled i 

8721 

 

• Ny bevoksning 

omkring 

tennisbanerne i 

forbindelse med 

opførelse af padel-

tennisbane 

200.000,- 

 

 

30.000,- 

 

 

120.000 - 

150.000,- 

 

Ikke fastlagt 

Nr. 1 

 

 

Nr. 2 

 

 

Nr. 3 

 

 

Nr. 4 

 

Projekter som blev valgt ved afstemningen: 

Projektnavn 

• Fast vinterbadebro tildeles 50.000,- 

 

• Mountainbike bane rundt om 

tennisbane/hal-område tildeles 

25.000,- 

 


